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Skoro dvě a půl miliardy eur dostane v příštích pěti letech
česká věda

Bohumil KLEPETKO, moderátor
--------------------
Skoro dvě a půl miliardy eur dostane v příštích pěti letech česká věda z evropských fondů. Kvůli výhradám Unie se podpis
programu Výzkum a vývoj pro inovace skoro rok odkládal. Dnes ho ministr školství Ondřej Liška v Bruselu podepsal.
Barbora ŠÁMALOVÁ, redaktorka
--------------------
Černá ovce mezi českými programy. Podepisuje se jako poslední, předposlední v celé Unii. Brusel s ním byl dlouho
nespokojený. Potíže přispěly k odchodu bývalé ministryně školství Dany Kuchtové. Evropská komise ho dostala na stůl
až v dubnu. Ministr Liška vidí příčinu v systému, který nastavila předchozí vláda.
Ondřej LIŠKA, ministr školství /SZ/
--------------------
Je od samého počátku naprosto zbytečně komplikovaný a roztříštěný.
Katarína MATHERNOVÁ, Evropská komise
--------------------
Pokud bychom vzali ten program, který ministerstvo poslalo v dubnu jako v podstatě nový, ano, neboť byl úplně
přepracovaný, tak skutečně je to jeden z nejrychleji, jestliže ne nejrychleji vyjednaný program.
Barbora ŠÁMALOVÁ, redaktorka
--------------------
První peníze se dostanou do Česka až příští rok. Odklady komplikují situaci vědcům, kteří na ně netrpělivě čekají.
Ondřej LIŠKA, ministr školství /SZ/
--------------------
My jsme pod velmi silným tlakem, abychom zprůchodnili čerpání těch prostředků tak, abychom v relativně kratší době
vyčerpali veškeré prostředky.
Mirek TOPOLÁNEK, premiér, předseda strany /ODS/
--------------------
Jsem velmi spokojen s Ondřejem Liškou. A provedeme první evaluace těch projektů, které by připadaly v úvahu z
financování právě z projektu nebo z operačního programu VaVpI.
Jan ŠENKÝŘ, redaktor
--------------------
Jde o šest velkých plánů, které ministerstvo pro evropské peníze doporučí. Třeba v Brně by se mělo vybudovat centrum
pro výzkum využití energie z litosféry a za Prahu by měl vyrůst biotechnologicko-medicínský komplex.
Bohuslav GAŠ, prorektor pro vědu, Univerzita Karlova
--------------------
Buněčné inženýrství, tkáňové inženýrství, tkáňové náhrady a podobné záležitosti.
Jan ŠENKÝŘ, redaktor
--------------------
Seznam šesti úspěšných ze třinácti nabízených projektů kritizovala Akademie věd. Ve výběru totiž není její laboratoř
se synchrotronem, všestranným urychlovačem. Šanci má i bez podpory ministerstva. Podle akademiků by ale takové
centrum v Česku chybělo.
Václav PAČES, předseda Akademie věd ČR
--------------------
No, co bychom ztratili? Ztratili bychom právě zase tu další integraci do Evropy, z tohoto pohledu teda určitého centra
excelence, taky bychom to přežili samozřejmě.
Jan ŠENKÝŘ, redaktor
--------------------
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Na takzvaná centra excelence a další velké projekty jsou určeny dvě třetiny peněz z programu pro inovace. Zbytek má
pomoct ke zpeněžení objevů a zlepšit třeba vědeckou výchovu studentů. Z Bruselu Barbora Šámalová a z Prahy Jan
Šenkýř, Česká televize.


